
Inspreektekst de heer Miedema tijdens de uitwisseling over het onderzoek zwembad 
op 19 maart 2015 
 
Beste zwemvrienden, 
  
Gister donderdag de 19e  werd in het gemeentehuis een PowerPoint presentatie 
getoond betreffende het rapport van Drijver en Partners over de toekomst van 
Octopus. Het onderwerp was: wat doen we met het zwembad na 2018? 
  
Naast een aantal raadsleden waren de coördinator van SRO (huurder van het 
zwembad) en de voorzitter van De Haaien present. De presentatie werd gegeven 
door de heer Timmerman van Drijver en Partners 
  
Ik heb aan dit onderzoek meegewerkt en heb u er in het verleden over bericht. 
Eerder deze maand had ik over de toekomst van Octopus een gesprek met 
wethouder van sportzaken de heer Dragt. Hij nodigde me uit de presentatie bij te 
wonen en er zonodig op te reageren.  
  
Aanleiding tot het onderzoek is de wens van het college om zich voor te bereiden op 
de situatie na 2018, wanneer het zwembad financieel is afgeschreven.  
  
De presentatie liet vier modellen zien 

1. Sluiting van het huidige recreatie bad; 
2. Het aanpassen- en technisch up to date brengen van het bad; 
3. Het bouwen van een nieuw zwembad met dezelfde voorzieningen als het 

huidige bad; 
4. Het realiseren van een kleiner instructiebad. 

 
  
Uit de presentatie kwam naar voren: 

 Octopus heeft een regionale functie (gekregen); Bezoekers komen naast 
Leusden uit   Amersfoort, Woudenberg, Scherpenzeel en  andere 
buurgemeenten; 

 Het overgrote deel van het zwembad is bouwtechnisch in goede staat; 
 Het bad wordt door de bezoekers als prettig ervaren, waar men graag komt; 
 Er is sprake van vriendelijk en ervaren personeel; 
 Het bad heeft een hoog rendement de meeste kengetallen zijn hoger dan die 

van het landelijk gemiddelde; 
 Het huidige bad kan na bouwtechnische aanpassingen nog jaren mee; 
 Bij de reconstructie van het bad zal rekening gehouden moeten worden met 

de nieuwe Zwemwaterwet; 
 Het bad heeft een hoog rendement. Het trok 237.041 bezoekers in 2013. Wel 

minder dan in 2011 toen het schoolzwemmen nog bestond; 
 Het exploitatietekort is relatief laag. 



 
  
 De presentatie gaf de uitgenodigde sprekers aanleiding tot de volgende 
opmerkingen; 
  
De heer Van Boheemen (voorzitter “De Haaien”): 
Leusden heeft een bloeiende zwemvereniging “de Haaien”, die in het verleden veel 
talent heeft voortgebracht. Het ledental (350) is toegenomen. Octopus is voor de 
vereniging een uniek en onmisbaar bad, waar met groot enthousiasme wordt 
gezwommen. 
  
De heer Dekker (coördinator SRO): 
Octopus is voor de regio een belangrijk bad (geworden). In de nabije toekomst 
ontstaat binnen de regio een tekort aan zwembadwater. Octopus zal wel moeten 
worden aangepast om aan de eisen van de nieuwe Zwemwaterwet te voldoen. 
Bepaalde waterwaarden worden momenteel soms niet gehaald. Er is sprake van een 
gelegaliseerde gedoogsituatie. 
  
Ondergetekende: 
Indien het onderhoudsplan consequent wordt gevolgd kan het bad nog vele jaren 
mee. Sluiting of nieuwbouw is, wat de gebruikers betreft, niet aan de orde. 
Zwembaddeskundigen hebben de gebruikersgroep nadrukkelijk aangegeven dat 
Octopus met (bouw)technische aanpassing nog jaren in een goede staat zal zijn. 
Energiebesparende maatregelen zullen moeten worden toegepast om kosten te 
drukken. Er moeten aanvullende partners en activiteiten worden gezocht om de 
exploitatie beheersbaar te houden. 
  
Ondergetekende gaat er vanuit dat de meeste andere deelnemers ook voor de 
variant “aanpassing van het huidige bad” zullen zijn. Uit de presentatie bleek het 
één van de goedkoopste keuzes te zijn.  
  
Sluiting van het bad zal de gemeente ook een aanzienlijk bedrag kosten. Het rapport 
is nog niet in ons bezit, waardoor nu nog niet in detail op het rapport en cijfers kan 
worden ingegaan.  
  
Belangrijk is dat het Collegebesluit over het zwembad in de raadsvergadering van 
donderdag 21 mei aan de raad zal worden aangeboden. Het is aannemelijk dat in die 
vergadering over de toekomst van het zwembad een besluit zal worden genomen.  
 
Zoals u weet zijn gemeenteraadsvergaderingen voor iedereen openbaar. Dus mocht 
u geïnteresseerd zijn, schroom niet bij die vergadering aanwezig te zijn. 
  
Mocht u vragen hebben, dan graag reageren. 
  
Met de vriendelijke groeten, 
  
Jan Miedema. 


